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Geachte leden van de fractie, 
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Op 17 mei stelde u ons vragen naar aanleiding van de berichtgeving van het Instituut Mijnbouwschade 
Groningen (IMG). In hun berichtgeving kondigt het IMG maatregelen aan die het van plan is door te 
voeren bij de behandeling van mijnbouwschade. 
 
De zorgen die uw fractie uitspreekt delen wij en worden in veel bredere kring gevoeld en gedragen. Zie 
de eerdere bovenregionale brief over dit onderwerp van 13 april jl.. met daarin deze passage:   
(…)  
"Blijf bij het uitgangspunt van ruimhartige rechtvaardige schade-afhandeling en het vermijden van bewijslast 
voor onze inwoners, veroorzaak geen onnodige onrust en zorg dat het vertrouwen wordt hersteld. Volg de 
vastgestelde kaders voor de schade-afhandeling en initieer geen nieuwe onderzoeken naar onderwerpen waar 
al uitspraken over zijn gedaan".  
(…)  
 
De zorgen komen opnieuw tot uitdrukking in de bovenregionale brief van 22 juni 2021. In deze brief van 
de colleges van de gemeenten Groningen, Midden-Groningen, Het Hogeland, Eemsdelta, Oldambt, 
Pekela, Veendam, Westerkwartier, Noordenveld, Aa en Hunze en Tynaarlo wordt gereageerd op de 
maatregelen die IMG op 17 mei heeft aangekondigd.  Wij vinden dat het wettelijk bewijsvermoeden in het 
gehele gebied moet worden toegepast zolang niet is uitgesloten dat een geheel aan factoren tot schade 
door mijnbouwactiviteiten kan leiden.  
 
Wij gaan hieronder in op de door uw fractie gestelde vragen voor zover deze niet in de bovenregionale 
brief van 22 juni aan de orde komen. 
 
Vraag 1 en 2 In welk licht ziet u op dit moment de presentatie van 20 april jl. nu de nieuwe werkwijze naar 
buiten is gebracht. Bent u het met ons een dat de presentatie haaks staat op wat er nu naar buiten wordt 
gebracht. 
In de raadsinformatiebijeenkomst op 20 april is IMG uitgenodigd om te vertellen over de werkzaamheden 
van het Instituut. Geschetst is welke taken en bevoegdheden IMG heeft en waarvoor het instituut 
verantwoordelijk is. Zoals u in uw brief ook opmerkt is de IMG onder meer bevoegd om mijnbouwschades 
te behandelen die een relatie hebben met het Groningenveld en gasopslag Norg. Tijdens deze digitale 
bijeenkomst heeft de heer Kortmann genoemd dat IMG schades in behandeling neemt van inwoners die 
ervan overtuigd zijn dat hun schade is veroorzaakt door het Groningenveld.  
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Zoals u weet blijven wij aandacht vragen voor de onwenselijke situatie dat onze inwoners bij 
verschillende instanties moeten aankloppen voor de behandeling van schade ten gevolge van 
mijnbouwactiviteiten. De eerder genoemde brief van 22 juni rondt af met dit onderwerp en illustreert het 
belang van het inrichten van één loket voor mijnbouwschade.  
 
3, Gaat u het IMG ter verantwoording roepen over de gang van zaken?  
We verwijzen u hiervoor naar de brief van 22 juni. Deze wordt ook aan de ministers van EZK en BZK 
gestuurd en aan de woordvoerders gaswinning in de Tweede Kamer ten behoeve van de behandeling in 
de commissievergadering  van de Tweede Kamer op 1 juli aanstaande om 17.30 uur. Deze is via 
livestream te volgen, zie bijgaande link:  
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2021A01752 
 
Vragen 4.en 5.  In de presentatie staat op pagina 7 dat er 172 meldingen ‘on hold’ staan in Tynaarlo. 
Weet u welke inwoners dit betreft en hoe gaat u voor deze inwoners opkomen. Welke stappen gaat u 
nemen om te zorgen dat inwoners van Tynaarlo niet in ellenlange bezwaarprocedures tussen wal en 
schip belanden en gewoon in aanmerking komen voor het wettelijk bewijsvermoeden.  
Uit informatie van IMG blijkt het te gaan om twee soorten dossiers:  

- On hold vanwege diepe bodemdaling. Deltares doet aanvullend onderzoek. Pas daarna (“enkele 
maanden”) kan bepaald worden welke dossiers een uitzondering zijn en dus alsnog in 
behandeling worden genomen. Zie: https://www.schadedoormijnbouw.nl/nieuws/geen-directe-
schade-mogelijk-soms-wel-indirecte-schade-door-diepe-bodemdaling  

- On hold vanwege eenduidigheid: dossiers worden nu in behandeling genomen, met behulp van 
het geactualiseerde beoordelingskader. Zie: https://www.schadedoormijnbouw.nl/nieuws/analyse-
verschillen-adviesrapporten-moeilijk-te-herleiden. 

 
Het college blijft aandringen op een voortvarende en ruimhartige afwikkeling van schade en vraagt hier 
aandacht voor in de dialoog en via bestuursrechtelijke procedures rondom winningsplannen.  
 
Vraag 6 Eerder hebben wij in een motie gevraagd ook de Minister uit te nodigen in de Raad. Heeft u deze 
uitnodiging al verstuurd en op welke termijn denkt u dat de Minister met ons in gesprek kan gaan.  
Het college is in gesprek met het Ministerie als ook met het IMG over mijnbouw gerelateerde 
onderwerpen. In zoverre wordt uitvoering gegeven aan de motie uit 2020. In de regio wordt gepolst of er 
een werkbezoek van de Minister aan Noord-Drenthe kan worden georganiseerd om de problematiek van 
de gestapelde mijnbouw onder de aandacht te brengen. 
 
In de reactie van de Minister d.d. 27 november 2020 op de zorgenbrief van ons college over mijnbouw in 
Noord-Drenthe, zegt de Minister dat voorkómen moet worden dat inwoners in het grensgebied met 
Groningen tussen wal en schip belanden en dat inwoners met schade blijven zitten. 
 
Met de voorgenomen maatregelen van IMG is de urgentie andermaal aangetoond dat er duidelijkheid 
komt voor de inwoners dat er op een eenduidige en ruimhartige wijze behandeling van mijnbouwschade 
plaatsvindt. Onze inwoners mogen niet het slachtoffer worden van een contouren of 
bevoegdhedendiscussie.  
 
Vraag 7 Bent u bereid om op korte termijn IMG uit de nodigen voor een gesprek met de raad. 
Raads- en statenleden zijn op 24 juni a.s. uitgenodigd om deel te nemen aan het webinar over de 
vernieuwde aanpak van het IMG. Wij hebben IMG na het bekend worden van de voorgenomen 
maatregelen gevraagd om opnieuw in gesprek te gaan met de raad. Uiteraard is de Commissie 
Mijnbouwschade ook uitgenodigd voor dit gesprek. Getracht wordt hiervoor dit najaar een datum te 
vinden.  
 
Tot slot 
In een bericht aan de Provincie van 15 juni jl. laat de Minister weten dat de Commissie Mijnbouw – 
bevoegd voor de behandeling van gaswinning uit kleine velden - vanaf 1 november 2021 ook schade ten 
gevolge van bodembeweging door zoutwinning gaat behandelen. De komende maanden worden gebruikt 
voor de inrichting van de werkprocessen en voor het maken van afspraken over de samenwerking met 
het IMG in het geval er sprake is van samenloop met schades als gevolg van gaswinning uit het 
Groningenveld en gasopslag Norg.   

https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2021A01752
https://www.schadedoormijnbouw.nl/nieuws/geen-directe-schade-mogelijk-soms-wel-indirecte-schade-door-diepe-bodemdaling
https://www.schadedoormijnbouw.nl/nieuws/geen-directe-schade-mogelijk-soms-wel-indirecte-schade-door-diepe-bodemdaling
https://www.schadedoormijnbouw.nl/nieuws/analyse-verschillen-adviesrapporten-moeilijk-te-herleiden
https://www.schadedoormijnbouw.nl/nieuws/analyse-verschillen-adviesrapporten-moeilijk-te-herleiden
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Steunpunt IMG in de regio weer open. 
In Dorpshuis De Badde in Annerveenschekanaal kunnen inwoners terecht met hun vragen over 
mijnbouwschade. Op maandagen tussen 13.00 en 17.00 uur is het steunpunt geopend, voorlopig is dit 
nog op afspraak in verband met Corona.  
 
 
Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders 
 
O. de Jager RC MAC drs. M.J.F.J. Thijsen 
gemeentesecretaris a.i. burgemeester 

 
Deze brief is digitaal geparafeerd en daarom niet ondertekend. 
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omdat onze gemeente ook morgen leefbaar moet zijn 

 

 
Aan:        Van:         

 

 

 

 
 

 

 

Vries, 17 mei 2021, 

 

 

Onderwerp: Worden we voor de gek gehouden door IMG of niet?   

 

 

Geacht college, 

 

Vandaag is het Instituut Mijnbouwschade Groningen (hierna; IMG) met een vernieuwde aanpak gekomen welke 

rechtstreeks de gedupeerden van mijnbouwschade in onze gemeente ernstig gaat benadelen in de schadeafhandeling.  

 

Het IMG heeft vandaag de volgende gevolgen bekend gemaakt van de maatregelen die gelden voor ons grondgebied; 

 

Gevolgen van de maatregelen 

 In het gebied buiten de invloedssfeer van bevingen, maar binnen het gebied van diepe bodemdaling staan nog 

circa 1.400 schademeldingen open. Naar verwachting zal voor veel van die adressen het wettelijk 

bewijsvermoeden niet meer van toepassing zijn. Voor een deel van de adressen is dat al te bepalen, voor een 

deel nog niet en is er eerst meer onderzoek nodig. Het IMG informeert betrokkenen hier binnenkort individueel 

over. 

 Op adressen binnen het effectgebied van bevingen maar op grotere afstand van de epicentra, op circa 15-20 

kilometer afstand van Huizinge waar de grootste beving plaatsvond tot nu toe, leiden de maatregelen tot een 

gemiddeld lagere vergoeding dan tot op heden werd uitgekeerd. Naar verwachting zal de vergoeding bij een 

reguliere woning doorgaans onder de gemiddelde uitvoeringskosten van circa €5.000 per dossier uitkomen. 

 Vanwege vragen over de eenduidigheid van adviesrapporten zijn er circa 2.000 schademeldingen stilgelegd. 

De adviesrapporten zullen worden beoordeeld aan de hand van het geactualiseerde beoordelingskader 

wanneer dat volledig is uitgewerkt en de expertisebureaus daar voldoende bekend mee zijn. Betrokkenen 

ontvangen hierover binnenkort nader bericht. 

 

Als fractie voelen wij ons behoorlijk bedonderd door de Voorzitter van het IMG. Op 20 april jl heeft hij aan onze raad 

nog een presentatie gegeven waarbij hij niet de indruk wekte dat er sprake zou zijn van het opheffen van het Wettelijk 

bewijsvermoeden in Noord-Drenthe.  

 

Naar nu blijkt heeft hij dit bewust onder de pet gehouden, immers Noord-Drenthe valt niet binnen het nu genoemde 

aardbevingen effectgebied van 15-20 Km rondom Huizinge. Een en ander blijkt wat ons betreft o.a. uit de 

beantwoording van onze vragen tijdens de presentatie, waar wij nadrukkelijk aanstuurden op dit onderwerp. Zie het 

fragment https://raad.tynaarlo.nl/Vergaderingen/Raadsbijeenkomst/2021/20-april/20:00  tussen 30:18 en 38:47 minuten. 

Rond 32:00 minuten stelt hij helder dat bij zaken die onder het IMG vallen sprake is van het wettelijk bewijsvermoeden.  
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College van B&W van de  
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In afschrift aan de gemeenteraad 

De raadsfractie van Leefbaar Tynaarlo 

https://raad.tynaarlo.nl/Vergaderingen/Raadsbijeenkomst/2021/20-april/20:00
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Onderstaand plaatje uit de presentatie geeft in lichtgroen het effectgebied aan van bodemdaling uit het Groningenveld. 

De rode lijn is de invloed geweest van de beving bij Huizinge. Dit ligt beduidend buiten de nu genoemde 15 – 20 Km !  

 

 

 
 

 

Sowieso bleek uit de presentatie al dat het IMG niet bevoegd is voor bevingen / schade welke uit de kleine gasvelden 

voortkomen. Ook dit benoemt de heer Kolkman in het geluidsfragment. Kortom, wie heeft nu wie in de presentatie 

bedonderd?  

 

 

Wij hebben de volgende vragen; 

 

1. In welk licht ziet u op dit moment de presentatie van 20 april jl nu de nieuwe werkwijze naar buiten is gebracht 

 

2. Bent u het met ons eens dat de presentatie haaks staat op wat er nu naar buiten wordt gebracht 

 

3. Gaat u het IMG ter verantwoording roepen over de gang van zaken.  

 

4. In de presentatie staat op pagina 7 dat er 172 meldingen “On hold” staan in Tynaarlo. Weet u welke inwoners 

dit betreft en hoe gaat u voor deze mensen opkomen.  

 

5. Welke stappen gaat u nemen om ervoor te zorgen dat de inwoners van Tynaarlo niet in ellenlange 

bezwaarprocedures en tussen walen schip belanden en gewoon in aanmerking blijven komen voor het wettelijk 

bewijsvermoeden.  

 

6. Eerder hebben wij in een Motie gevraagd ook de Minister uit te nodigen in de Raad. Heeft u deze uitnodiging 

al verstuurd en op welke termijn denkt u dat de Minister met ons in gesprek kan gaan.  

 

7. Bent u bereid op korte termijn de TCMG uit te nodigen voor een gesprek met de Raad.  

 

In afwachting van uw omgaande reactie. 

 

Met vriendelijke groet, 

 

H.J.Franke 

 

 

Namens de fractie Leefbaar Tynaarlo 

 


